
Mental illness and the last days, 1 of 4. Enticing.  

 

Boala mintală și ultimele zile, 1 din 4. Încântător.  

 

Bună ziua tuturor, 

Am fost mult timp curios să aflu unde se termină sistemele chimice și 

electrice ale creierului și unde începe demonicul. Această serie se referă la 

acel punct în care se termină gândurile și emoțiile umane și începe 

demonicul, precum și la procesele de gândire care duc la boli emoționale și 

mentale.  

Bolile emoționale și mentale sunt enumerate ca fiind unul dintre semnele 

zilelor din urmă, deși scriitorii nu folosesc termenii noștri moderni - dar le 

descriu perfect.  

 

Bi-polară?  

Gândiți-vă la regele Saul, care, după ce a respins instrucțiunile lui 

Dumnezeu de prea multe ori și i s-a spus de către Dumnezeu că linia 

familiei sale nu va continua pe tron, a avut crize de furie imprevizibilă. 

Astăzi am putea să-i punem diagnosticul unei afecțiuni și să-i prescriem un 

medicament pentru a-i echilibra stările de spirit, dar Biblia spune că a fost 

implicat și un demon.  

În I Samuel 18: 8-12, Saul devine gelos atunci când poporul îi dă onoare lui 

David pentru că l-a ucis pe Goliat. Saul este gelos și furios. După ce David 

a slujit înaintea lui în cântec, Saul a aruncat o suliță spre el pentru a 

încerca să-l ucidă. Cum am putea numi trecerea de la calm la furie într-o 

secundă? Bi-polar? Tulburare explozivă intermitentă? (Furie 

disproporționată față de o situație, cum ar fi furia pe șosea). 

 



De ce a fost implicat un spirit demonic în acest caz și cum s-a implicat 

spiritul? Saul a deschis în mod clar ușa prin gelozie și furie, dar în ce 

moment s-a implicat un demon? 

Interpretarea de bază a Bibliei:  

King James și cele mai multe alte versiuni spun în v10 că "un duh rău de la 

Domnul" a venit peste Saul, deși în ebraică este scris la permisiv și nu la 

cauzal. Ebraica spune literal: "Saul, pe când se chinuia de la Dumnezeu, 

duhul care a venit a doua zi...". Unele traduceri spun că Saul "a profețit", 

deși ebraica nu vorbește despre o profeție dumnezeiască, dar îmi place 

versiunea revizuită care afirmă că Saul "a delirat" sub influența demonului - 

a înnebunit vorbind prostii, este un mod de a înțelege pasajul.   

Pe lângă aceasta, o regulă fundamentală de interpretare a Bibliei este că 

înțelegem VT prin ochii Noului Testament. Asta înseamnă că, deoarece 

Iacov 1:13 spune că Dumnezeu nu ispitește, nu testează și nu încearcă pe 

nimeni cu răul, pentru că El nu este ispitit, testat sau încercat cu răul, 

respingem traducerea greșită pentru ceea ce este - o traducere greșită. 

Există multe alte pasaje din VT care sunt de acord cu Iacov 1:13, cum ar fi 

Iov 37:23 "Cel Atotputernic nu chinuiește" și întregul Ezechiel 18.  

Aceasta prezintă gelozia lui Saul și suferința emoțională pe care a 

provocat-o, cu mânie, ca deschizând ușa pentru un duh, Dumnezeu 

permițând acest lucru pentru că Saul a părăsit mersul cu Dumnezeu. 

Unde se întâlnesc emoțiile de gelozie și mânie ale lui Saul cu cele 

demonice?  

În Iacov 1:2, el ne scrie să "socotiți că este o bucurie când cădeți (vă 

poticniți) în încercări, teste și ispite". (Cuvântul grecesc de aici este folosit 

pentru a le exprima pe toate cele 3). 

Bucuria este o roadă a duhului/spiritului, așa că el nu spune să fim fericiți, 

ci să umblăm cu Domnul și să lăsăm bucuria Lui să curgă din duhul nostru 

în timp ce îndurăm încercări, teste și ispite. Apoi ne încurajează să fim 

concentrați asupra Domnului, să nu avem o gândire dublă în timp ce 

căutăm înțelepciunea Lui. 



Apoi, în v13, el vrea să fie perfect înțeles de unde vin aceste încercări, 

teste și ispite: "Nimeni să nu spună, când este ispitit, încercat sau încercat, 

că Dumnezeu îi face acest lucru. Căci Dumnezeu nu este încercat, încercat 

sau ispitit cu răul, și nici El nu încearcă, nu încearcă și nu ispitește pe 

nimeni cu răul". 

(Dacă aveți această înțelegere, combinată cu faptul că Isus este expresia 

fizică a Tatălui, atunci veți înțelege Vechiul Testament prin ochii Noului și 

totul va avea sens). 

 

Iată unde se întâlnesc gândurile și demonicul 

"Dar, fiecare este atras când de propriile dorințe/dorințe puternice/ pofte și 

ademenit. Atunci, când pofta a conceput, naște păcatul. Și când păcatul 

este desăvârșit (Literalmente, complet crescut, maturizat), naște (naște, 

duce la desăvârșire, sfârșește în) moarte."  

ACELA este locul în care dorința de păcat - pofta însemnând orice dorință 

de păcat - și ispitirea se combină pentru a concepe păcatul în viața cuiva. 

 

Iată ce face demonicul 

Dorința de a păcătui este în fiecare dintre noi. Cel care ne atrage este 

demonicul. Cuvântul "a ademeni" aici este "deleazo", de la "delear" care 

înseamnă "a ispiti" (o capcană). În utilizarea din secolul I, însemna "a 

atrage sau a ademeni o victimă într-o capcană morală, ademenind-o cu 

propriile impulsuri egoiste".  

Situația cu regele Saul a fost că a refuzat cu lașitate să-l înfrunte pe Goliat, 

ci a lăsat un băiat de cioban să-l doboare. Onoarea și adulația din partea 

poporului pe care le râvnea au mers la David. Era furios, poate mai întâi pe 

el însuși, iar apoi s-a concentrat asupra lui David.  

Refuzând să-și "îndrepte inima" atunci când emoțiile și gândurile de gelozie 

și mânie au apărut pentru prima dată, a cedat în fața lor, ceea ce a deschis 



ușa pentru demonic. Când pofta și ispita concep, a scris Iacov, ceea ce 

concepe este păcat.  

Că păcatul se naște indică gramatica, după o perioadă de gestație, ca o 

sarcină. Când este pe deplin născut, păcatul va produce moarte - moarte la 

propriu sau moartea unei relații, a unei căsnicii, a unui loc de muncă sau a 

vieții. Rezultatul final al păcatului este moartea, în oricare dintre formele 

sale multiple.  

Dar înainte de acel proces de naștere care îl scoate la lumină, pofta și 

ispita se dezvoltă în mintea și imaginația unei persoane. Aceasta este 

perioada de gestație, am putea spune, când dorința de a păcătui se 

combină cu ispita demonică, rezultând un vârtej de gânduri și sentimente. 

 

Aceasta este situația cu care s-a confruntat Cain în Geneza 4:3-16.  

Versetele 3-4 ne spun că Abel a oferit o jertfă de sânge, după ce a învățat 

de la părinții săi cum Domnul Dumnezeu a făcut prima jertfă de sânge și i-a 

îmbrăcat pe părinții săi pentru a le acoperi nedreptatea. Abel a fost 

neprihănit și a acceptat calea Domnului de a aduce o jertfă de sânge 

pentru acoperirea păcatelor.  

Cain nu a făcut acest lucru. Din propriile eforturi, Cain a oferit legume ca 

jertfă, în loc să se supună jertfei de sânge care se cuvine. Când mânia lui 

era încă în inima lui, Domnul Dumnezeu a început să se ocupe de el în v6-

7: "De ce te mânii?" (Fără răspuns). Domnul încerca să îl determine pe 

Cain să se ocupe de sentimentele și gândurile sale de mânie. Primul pas 

este de ce ești mânios (Este fără motiv). 

"De ce ți s-a schimbat expresia?". (Fără răspuns) "Dacă faci bine, nu va fi 

acceptat?" (Fără răspuns) "Dacă faci bine, nu va fi acceptat?" (Fără 

răspuns). (Nici un răspuns, și chiar și aici Domnul îi oferă o șansă de a face 

bine cu promisiunea că jertfa lui dreaptă va fi acceptată). Dacă nu faci bine, 

păcatul este la ușă, la ușă, la ușă, și dorește să te copleșească. Dar tu 

trebuie să-l stăpânești". (Fără răspuns) Patru întrebări pe care Domnul i le-

a pus lui Cain în încercarea de a-l determina să se ocupe de sentimentele 



sale - dar, în schimb, Cain a continuat să gândească acele gânduri și să 

simtă acele sentimente. 

Lucrurile nu s-au schimbat - procesul este același pentru noi. Pe tot 

parcursul drumului, Domnul a încercat să-l oprească pe Cain de la 

consecințele mâniei sale nejustificate. Rămânând la mânie, gândurile lui s-

au dezvoltat în crimă. Păcatul l-a stăpânit în loc ca el să învețe să-și 

controleze gândurile, emoțiile și mânia.  

Regele Saul și Cain ar fi trebuit să se ocupe de emoțiile și gândurile lor, 

fără să le lase să scape de sub control. În lumea noastră, mai mult ca 

oricând, vedem oameni care nu au fost învățați să proceseze și să 

gândească lucrurile. Bunul simț nu mai este comun.  

Cultura populară este plină de oameni care vorbesc orice gând care le 

trece prin minte, iar dacă îl simt, atunci pentru ei acel sentiment este 

adevărul. Atunci când o cultură acceptă ceea ce i se prezintă, fie că este 

vorba de pofte, de probleme morale sau de declarații politice, fără să se 

gândească bine la aceste lucruri, ne confruntăm cu o epidemie de boli 

emoționale și mentale.  

Tocmai această procesare a gândurilor, luându-le pe unele captive pentru 

ascultarea de Hristos și pe altele pe care le ignorăm, ne permite să luăm 

decizii înțelepte, logică cu gândire susținută de convingeri morale puternice 

care duc la o viață de succes. 

Mai multe despre aceste procese data viitoare. Până atunci, binecuvântări, 

John Fenn 

http://www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 

 

Mental illness and the last days, 2 of 4,  

Boala mintală și ultimele zile, 2 din 4 

 

mailto:cwowi@aol.com


Bună ziua tuturor, 

Scriitorii Bibliei nu au folosit termeni moderni precum "boală mentală" sau 

"boală emoțională". Cu toate acestea, dacă definim ce este boala 

emoțională și mentală, atunci putem căuta aceste simptome și putem găsi 

numeroase exemple în întreaga Biblie. 

 

O bună sănătate mentală și emoțională are 3 caracteristici principale:  

Activități productive, cum ar fi munca, școala, îngrijirea. În al doilea rând, 

relații sănătoase și, în al treilea rând, capacitatea de a se schimba și de a 

face față adversităților. 

Boala mentală sau emoțională implică abateri semnificative de la aceste 

trei, în gândire, emoții sau comportament. Am văzut statistici care spun că 

aproximativ 20% dintre americani au o formă de boală emoțională sau 

mentală.  

Bolile mentale și emoționale implică o dezorganizare a emoțiilor, a 

personalității sau a minții cuiva, care afectează funcționarea normală în 

viață. Este o disfuncție a gândirii normale, a sentimentelor, a dispoziției, a 

comportamentului, a interacțiunilor personale. (Dicționarul Merriam-

Webster)  

Poate că nu este surprinzător faptul că unele dintre aceste simptome sunt 

descrise ca fiind unul dintre semnele pe măsură ce se apropie timpul 

Domnului. Ne uităm la legătura dintre gânduri și sentimente și demonic. 

 

I Timotei 3:1 spune că în zilele din urmă...  

...unele dintre semne vor fi boli emoționale și mentale, deși nu folosește 

aceste cuvinte. Simptomele includ: Iubitori de sine, mincinoși, acuzatori 

mincinoși, fără stăpânire de sine, violenți, disprețuitori ai binelui și ai 

oamenilor care sunt buni, perversiuni sexuale, nerecunoscători și 

intenționat necredincioși.  



Iar în v4, "sălbatici, trădători, violenți". De asemenea, "înfășurați în ei 

înșiși". În v7: "Învățând mereu, și neputând niciodată să ajungă la 

cunoașterea adevărului". Aceștia sunt cei necinstiți din punct de vedere 

intelectual, care atunci când li se prezintă fapte refuză să recunoască "am 

greșit", ca un mod de viață. De obicei, prietenii lor sunt pe rețelele de 

socializare, deoarece acest dezechilibru îi lasă incapabili să aibă succes în 

relațiile interpersonale apropiate, cum ar fi în căsătorie sau prieteni reali, în 

persoană. 

Vreau să intervin  

Cuvântul grecesc "înfășurat în sine" este "tuphoo", de unde obținem 

"taifun", așa cum se numesc uraganele din Oceanul Pacific. Cuvântul 

grecesc înseamnă "a se înfășura în fum", adică această persoană prezintă 

un ecran de fum care se învârte în jurul ei, o persoană, și suflă înăuntru și 

suflă afară ca o furtună. Asta descrie mândria și narcisismul, viața este 

numai despre ei.  

Cuvântul din v4 tradus ca 'trădători' în unele versiuni, sau 'sălbatici' este 

'prodotai', care înseamnă a împinge pe cineva până la punctul de a se 

preda. Unele versiuni ale Bibliei îl traduc ca 'trădător', încercând să scoată 

în evidență sensul că acești oameni nu vor renunța până când nu te vei 

preda, ca parte a trădării lor.  

În I Timotei 4: 1-3, Pavel scrie că, în zilele din urmă, 'duhuri seducătoare și 

învățături de la demoni' vor face pe unii să se depărteze de la credință. El 

spune că vor spune minciuni, fiind ipocriți, pentru că conștiința lor este 

pârjolită. 

 

Cuvântul grecesc pentru "spirite seducătoare  

este "planois" și înseamnă "înșelător hoinar", deci seducător, ceea ce 

înseamnă un proces de seducție. Este o seducție treptată, până când 

persoana se poate trezi după ce a fost folosită și se întreabă: "Cum am 

lăsat să se întâmple asta?". Ei au fost seduși spiritual ca parte a unui 

proces de înșelăciune și de învățătură, emoții și gânduri nesănătoase.  



El spune că conștiința lor este "pârjolită", ceea ce este exact ceea ce 

afirmă greaca - ei au trecut de simțire, nu mai pot fi sensibili la Duhul Sfânt, 

deoarece s-au îndepărtat de Adevăr și de echilibrul pe care Duhul 

Adevărului îl aduce în viața cuiva.  

Pornind pe calea dezechilibrului 

În II Corinteni 1: 8-11, Pavel ne împărtășește cum a ajuns în adâncul 

disperării totale, în disperare profundă față de viață, și cum a ieșit din 

depresie și din starea de spirit în care se afla.  

Primul lucru pe care îl spune în v. 8 este: "Nu am fost niciodată în situația 

de a fi în stare să mă întorc: "Nu vreau să fiți neinformați despre necazurile 

pe care le-am trăit în Asia (Turcia modernă din sudul și centrul țării)".  

Acest lucru este adesea trecut cu vederea, faptul că Pavel vrea ca oamenii 

să știe prin ce au trecut. El afirmă acest lucru în primele versete ale 

scrisorii sale, ceea ce înseamnă că informarea lor cu privire la ceea ce 

tocmai trecuseră era foarte importantă pentru el. 

 

Să lăsăm oamenii să știe prin ce trecem... 

sau prin care am trecut, este un element cheie pentru a restabili sănătatea 

mentală și emoțională. Depresia tinde să întoarcă o persoană spre interior, 

păstrând lucrurile pentru sine. Atunci când o persoană se sinucide, cei 

dragi sunt adesea șocați să descopere că acea persoană se gândea să-și 

ia viața de ceva timp, adesea cu pași bine planificați pentru a ajunge în 

acel punct.  

 

Se pune întrebarea: "De ce nu au lăsat pe cineva să știe că se gândeau în 

acest fel?" este frecventă. Aici, vedem un atribut sănătos - Pavel vrea ca ei 

să știe, și cu lux de amănunte, după cum vom vedea în curând, prin ce 

trecea el.  



Majoritatea traducerilor vor scrie această parte a v8: "necazuri pe care le-

am experimentat" sau "suferință prin care am trecut". Cuvântul grecesc 

pentru "necaz" este "thlipsis" și înseamnă "presiune mare". În vremea lui 

Pavel, era folosit pentru a descrie sentimentul de a fi înconjurat, fără 

scăpare, o îngustare a vieții în jurul unei persoane până la punctul în care 

aceasta nu vedea nicio ieșire. Confinat, constrâns, ducând la deznădejde.  

Pavel continuă: "...cum eram cu totul și cu totul împovărați peste puterile 

noastre, astfel încât am deznădăjduit de viață."  

Termenul pe care Pavel îl folosește pentru a descrie emoțiile și gândurile 

sale, de a fi "împovărați" și "dincolo de puterile noastre", este acela de 

măsline strivite de o greutate mare, astfel încât uleiul lor, sucurile lor vitale 

erau stoarse din ele. Aceasta descrie o persoană aflată în adâncul 

disperării, fără speranță și care se simte singură. 

Cuvântul "power" este corect, o formă de "dunamis", de unde obținem 

dinamită - putere. Pavel nu avea puterea de a ieși din situație. Nu transmite 

o lipsă de putere personală, cât mai degrabă o lipsă de putere de a 

schimba circumstanțele. Era prins în capcană, fără posibilitatea de a-și 

schimba viața. 

De fapt, când spune "excesiv de mult peste puterile noastre", cuvântul 

"excesiv" este hiperbolen, ceea ce înseamnă că el simțea că nimeni 

altcineva nu a mai trecut prin ceea ce trecea el. Înseamnă literalmente "o 

aruncare dincolo de alții".  

Astăzi folosim cuvântul 'hiperbolă', care este același cuvânt, dar folosit 

diferit în zilele noastre. Astăzi înseamnă excesiv și este respins. Spunem 

că o persoană este 'hiper', adică super activă sau entuziasmată dincolo de 

ceea ce trebuie să fie sau ar trebui să fie. Un politician poate folosi expresii 

exagerate pentru a demonstra un punct de vedere, care sunt atât de 

extreme încât se numesc hiperbole și sunt respinse ca fiind exagerări.  

Pe vremea lui Pavel, aceasta însemna că suferea o presiune pe care 

nimeni nu o putea înțelege, atât de mult dincolo de ceilalți, încât numai el 

putea înțelege - aceasta era starea lui de spirit în acel moment. Corect sau 



greșit este irelevant, el scrie în mod transparent despre ceea ce simțea în 

acel moment: Că ceea ce trăia era mai mare decât ar putea cineva să 

înțeleagă - acesta este gândul și emoțiile nesănătoase. 

Sucul vieții îi era stors. Se simțea înconjurat de circumstanțe. Vedea 

moartea ca singura cale de ieșire. Nu există niciun indiciu că ar fi fost 

implicat un demon, ci doar ceea ce simțea și gândea Pavel în acel 

moment. Din fericire, el continuă să scrie și să povestească cum a ieșit din 

asta.   

Săptămâna viitoare vă voi împărtăși cum și-a revenit, trăind încă 10 ani, 

timp în care a scris cea mai mare parte a Noului Testament. De asemenea, 

ne vom uita și la locul în care demonicul intră în gândurile și sentimentele 

cuiva. Până atunci, binecuvântări, 

 

John Fenn 

http://www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 

 

Mental illness and the last days, Controlling emotions, 3 of 4,  

Boala mintală și ultimele zile, Controlul emoțiilor, 3 din 4,  

 

Bună ziua tuturor, 

L-am lăsat pe Pavel în II Corinteni 1, scriind despre sentimentele sale. El a scris despre 

o perioadă recentă în care nu mai avea nicio ieșire, în care sucurile vieții îi erau stoarse. 

A vrut ca prietenii lui din Corint să știe că el s-a simțit atât de presat și într-o asemenea 

disperare. Nu se afla într-o situație bună din punct de vedere emoțional și mental. 

Controlarea sentimentelor tale 

El și-a completat punctul de vedere în v9: "Simțeam că am primit o condamnare la 

moarte și credeam că vom muri. Acest lucru (a fost permis) să se întâmple pentru ca 

noi să nu ne încredem în noi înșine, ci în Dumnezeu (Tatăl), Cel care învie morții".  

http://www.cwowi.org/
mailto:cwowi@aol.com


El nu Îl învinovățea pe Dumnezeu că a permis să vină persecuția, pentru că persecuția 

mergea cu chemarea vieții sale. Persecuția este permisă, așa cum a fost în viața lui 

Isus. Așa cum a spus Isus în Marcu 13:13: "Veți fi urâți în toate neamurile din cauza 

Mea". 

Pavel a ales să privească circumstanțele în care se afla ca pe un moment de 

învățătură, pentru a putea decide să se încreadă în Cel care învie morții. Și noi trebuie 

să facem această alegere, să folosim orice ne aruncă viața sau diavolul ca pe un 

moment de învățătură, un pas spre o mai mare maturitate.  

Pavel s-a confruntat cu o persecuție intensă, care ar fi putut să dispară cu totul dacă s-

ar fi lepădat de Isus. Dacă ar fi spus că nu este creștin, că se întoarce la rădăcinile sale 

evreiești, viața lui ar fi revenit la cea a oricărui evreu normal din Imperiul Roman din 

secolul I. 

Paul a făcut o alegere  

O alegere de a prelua controlul sentimentelor și gândurilor sale și a început să-și spună 

singur ce ar simți și ce ar gândi. Când a decis să aibă încredere în Tatăl care deja îl 

înviase pe Isus din morți și cu care știa că va fi în ceruri, a început să meargă pe calea 

spre sănătatea emoțională. 

 

Cultura promovează în mod intenționat trăirea în funcție de sentimente 

Cultura promovează în mod intenționat luarea deciziilor emoționale. Biblia ne învață să 

ne luăm autoritatea asupra trupurilor, gândurilor și sentimentelor noastre pentru a-L sluji 

pe Dumnezeu. Nu trebuie să trăiești supus sentimentelor tale, ci ele trebuie să ți se 

supună ție.  

Luați în considerare schimbul de replici dintre Isus și scribul din Marcu 12: 29-31, în 

care Isus răspunde la întrebarea despre care porunci sunt cele mai importante: "Ascultă 

sau Israel, Domnul Dumnezeul nostru este un singur Domn. Și să iubești pe Domnul 

Dumnezeul tău din toată inima ta, din tot cugetul tău, din tot sufletul tău, din toată 

puterea ta. Aceasta este cea mai mare poruncă. Și a doua: Să iubești pe aproapele tău 

ca pe tine însuți. Nu există altă poruncă mai mare decât acestea".  

Cuvântul grecesc pentru "inimă" este: "kardias" și înseamnă "gânduri, sentimente, 

partea de mijloc a unei persoane". Cuvântul "minte" este "dianoias" și înseamnă 

"gânduri profunde", "exercitarea gândurilor profunde". 



Cuvântul "suflet" este "psyches" și înseamnă "spirit" sau "respirație". Cuvântul putere, 

care se referă la corpul nostru fizic, este 'ischyos' și înseamnă 'putere personală, efort, 

forță, abilitate'. 

Puteți vedea această poruncă, cea mai importantă dintre porunci,  

din care derivă toate celelalte porunci, cere ca dragostea noastră pentru Domnul să fie 

la o asemenea intensitate încât să trăim controlându-ne gândurile și emoțiile. Porunca 

este de a-L iubi cu sentimentele tale. Să-L iubești cu gândurile tale. De aceea, Pavel a 

scris în II Corinteni 5, care derivă din cea mai mare poruncă de mai sus și din ceea ce 

învățase el, așa cum a fost povestit în capitolul 1. În 5: 3-6:  

"Noi nu mergem la război în carne și oase, ci ne luptăm. Aducem orice argument captiv 

lui Hristos, dărâmând întăriturile și tot ce se înalță împotriva a ceea ce cunoaștem în 

Hristos și aducând captiv, ca prizonier de război, orice gând la ascultarea lui Hristos. Și 

fiind gata să răzbunăm (gândurile/simțămintele) neascultătoare, odată ce ați intrat în 

ascultare deplină." 

Este un război, spunea Pavel - un război în interiorul nostru. Dar fiecare creștin trebuie 

să lupte și să câștige acest război. Este o luptă care durează toată viața, dar devine mai 

ușoară, căci acele mici victorii care îți schimbă gândurile și sentimentele se adună. În 

curând, observi că gândești și simți diferit în legătură cu asta și cu ceea ce a fost în 

trecutul tău. Te lupți și schimbi ceea ce simți față de această sau acea persoană care 

se află acum în viața ta. 

Aceste victorii se adună și un elan de dreptate și pace începe să se simtă și să se vadă 

în emoțiile și gândurile tale. În curând, umbli într-o viață cu totul nouă de pace cu Tatăl 

și cu Domnul. 

Ne aducem sentimentele și gândurile sub controlul gândurilor și sentimentelor lui 

Dumnezeu pentru noi. El nu doar te iubește, ci te place. Fiecare creștin învață să își 

controleze gândurile și sentimentele dacă vrea să crească în Hristos. 

Nu poți umbla în Filipeni 4: 11-13 dacă nu poți face acest lucru: "Am învățat, în orice 

stare m-aș afla, cum să fiu independent de împrejurări. Știu cum să fiu umilit, știu cum 

să mă îmbogățesc. Știu să fiu flămând, știu să fiu sătul. În toate lucrurile am învățat și 

am intrat într-o nouă dimensiune, că pot face toate lucrurile prin Hristos, care mă 

întărește".  

Pavel a scris asta 10 ani DUPĂ ce a scris a doua scrisoare către Corinteni, scriind 

despre cum a fost odată presat până la moarte, pierzându-și speranța de viață. Dar el a 

luat o decizie în mintea și emoțiile sale că se va încrede în Tatăl care învie morții. 



Nu există o altă cale pentru o persoană care se luptă emoțional sau mental să 

iasă din această situație.  

Dacă este implicat un demon, Isus a spus să scoatem demonii. Aceștia fac ademenirea, 

dar fiecare persoană trebuie să preia controlul propriilor emoții, a propriilor sentimente și 

să le controleze. Nu sunteți supuși ademenitorului, ni se spune să scoatem demonii în 

numele lui Isus. Nu există o rugăciune pentru a îndepărta demonii; trebuie să ne 

supunem lui Isus, pentru că ni s-a dat autoritatea de a le porunci să se îndepărteze de 

noi. Este atât de simplu.  

Este un concept cu totul nou pentru mulți faptul că Biblia ne învață să ne controlăm 

sentimentele și gândurile. Dar aceiași creștini care spun că Îl iubesc pe Dumnezeu, nu 

ascultă de cea mai elementară și importantă poruncă: Iubește-L pe Domnul Dumnezeul 

tău cu toate gândurile, sentimentele, gândurile profunde, respirația și puterea fizică. 

Trebuie să creștem în acest sens. 

Când Pavel a scris Romani 12: 1-3, a scris din experiența personală: "Faceți din 

trupurile voastre o jertfă vie, ceea ce este corect, și treceți printr-o metamorfoză în 

gândirea voastră, și atunci veți putea să o urmați, dovedind voia bună, acceptabilă și 

perfectă a lui Dumnezeu."  

Această metamorfoză - care este cuvântul din greacă - se întâmplă doar cu eforturi de a 

ne controla sentimentele și gândurile și este singura cale prezentată în Scriptură pentru 

a ne schimba viața în Hristos. 

Săptămâna viitoare: Lumea provoacă în mod intenționat o criză de identitate, ceea ce 

duce la boli emoționale. Și, ce ne facem cu "creștinii" care spun că sunt g*y?". 

Până atunci, binecuvântare, 

John Fenn 

http://www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 

 

 

Mental Illness and the last days, Identity Crisis, 4 of 6 

Boala mintală și ultimele zile, Criza identității, 4 din 6 

Bună ziua tuturor, 

Există o diferență între un credincios în Isus și un discipol al lui Isus. Prin definiție, 

cuvântul ucenic înseamnă "învățăcel" sau "student". Nu toți cei care cred în Isus sunt 

discipoli ai lui Isus.  

http://www.cwowi.org/
mailto:cwowi@aol.com


 

Discipol: "Cineva care crede în ideile cuiva ȘI încearcă să trăiască așa cum face sau a 

făcut acea persoană". Dicționarul Cambridge. (sublinierea îmi aparține) 

Un credincios pur și simplu crede, dar nu încearcă neapărat să trăiască așa cum a 

poruncit Isus. Toți creștinii încep ca și credincioși și, în cel mai bun caz, toți devenim 

ucenici. Dar, în cultura de astăzi, unii "credincioși" îmbrățișează păcatele ca stil de 

viață, până în punctul în care gândirea și emoțiile lor sunt dezechilibrate. Ideea lor 

despre Isus este că El îi acceptă pe toți, pentru că îi iubește pe toți.  

Pentru a parafraza Iuda v4, ei au transformat harul lui Dumnezeu într-o licență pentru 

păcat. Aceasta este o gândire greșită. Poate duce la boli emoționale, la răstălmăcirea 

însuși caracterului lui Hristos în cineva care le dă licență pentru păcatul lor. De fapt, 

harul lui Dumnezeu ne împuternicește să trăim vieți sfinte și evlavioase, dar unii îl 

transformă într-o licență pentru păcat.  

Iacov 1: 22 ne îndeamnă să fim făptuitori ai Cuvântului și nu doar ascultători, pentru că 

cel care doar ascultă, dar nu face, se amăgește singur. Este ceea ce vedem astăzi în 

jurul nostru pentru "credincioșii" care nu sunt de fapt ucenici.  

În Marea Trimitere ni se spune să facem ucenici, nu credincioși. "Învățându-i să 

păzească și să facă toate lucrurile pe care vi le-am poruncit." Un ucenic va scăpa în 

cele din urmă de gândurile și sentimentele greșite pe măsură ce crește în Hristos, în 

schimbul unor gânduri și sentimente corecte. 

 

 

Criza de identitate; gen sau temperament? 

Dumnezeu are un plan și un scop pentru fiecare persoană născută vreodată. El ne-a 

făcut bărbat sau femeie. Există acum o mare confuzie în societate cu privire la gen și 

temperament. Un bărbat poate avea un temperament mai mult feminin, dar rămâne 

totuși un bărbat. O femeie poate avea un temperament mai masculin, dar este totuși o 

femeie. Cultura populară confundă temperamentul cu genul, iar unii creștini o fac și ei.  

Cultura populară ar spune: "M-am născut cu acest gen, dar mă identific cu celălalt gen". 

Aceasta este o confuzie a temperamentului. Este o confuzie în gândire și în sentimente. 

A simți sau a gândi într-un anumit fel din punct de vedere emoțional nu schimbă genul. 

Poți să te identifici ca un fluture, dar nu te-ai născut fluture. De asemenea, nu sunt 

obligat să particip la starea ta emoțională sau mentală. Cu toate acestea, în societatea 

de astăzi, acest tip de gândire este împins în aproape orice formă de mass-media. 



În zilele noastre, în era internetului și a informațiilor globale instantanee  

Oamenii care se identifică ca fluturi se pot găsi unii pe alții prin intermediul internetului. 

Identitatea de grup ia locul celei individuale. Prin identificarea cu un anumit grup de 

persoane la fel de confuze, se conferă credibilitate și se susține confuzia în măsura în 

care aceștia nu știu că sunt confuzi. Ei cred în minciuna că restul societății este confuză 

în ceea ce-i privește. Cu toții se identifică ca fluturi, prin urmare, sentimentele lor trebuie 

să fie valabile. Așa că ei caută validarea din partea restului societății.  

Și-au pierdut identificarea personală, care este absorbită de identitatea grupului mai 

mare. Devine o mentalitate de gloată, un trib în război cu oricine nu este de acord cu 

confuzia lor. Raționamentul emoțional preia controlul: Mă simt așa, prin urmare sunt.   

Chiar și credincioșii, nu ucenicii, ci credincioșii au gânduri și sentimente greșite, fără să 

realizeze că își pot controla gândurile și sentimentele și pot găsi planul lui Dumnezeu 

pentru temperamentul lor. Satana încearcă să confunde identitatea oamenilor cât mai 

devreme în viață.  

Satana a făcut asta cu Eva: "Dacă vei mânca, vei fi ca Dumnezeu...". Domnul i-a făcut 

într-un fel, dar Satana i-a oferit o identitate diferită. Satana încearcă să îi împiedice pe 

oameni să cunoască planul, scopul și harul lui Dumnezeu pentru viața lor, 

confundându-le gândirea. Dacă îi poate confunda, chiar și în copilărie, făcându-i să 

creadă că ar fi trebuit să se nască un fluture, îi poate împiedica să învețe scopul și 

planul Tatălui pentru ei. 

În Hristos, identitatea individuală este pe primul loc, apoi cea de grup.  

În mod individual ne decidem pentru Hristos și, în mod individual, stăm înaintea Lui 

pentru a da socoteală. Atunci când păcătuim, Îi recunoaștem acest lucru - aceasta este 

responsabilitatea individuală. Tot restul decurge din acest adevăr, că stăm individual 

înaintea Lui pentru a da socoteală.  

După ce ne identificăm în mod individual cu Hristos, ne identificăm cu un grup de 

oameni asemănători numiți creștini. Acest lucru este sănătos.  

Vedem în Faptele Apostolilor 11: 26, unde, după ce Pavel și Barnaba s-au întâlnit timp 

de un an cu același grup de oameni în Antiohia, învățându-i despre Isus, acel grup a 

devenit cunoscut sub numele de creștini. Aceasta ar trebui să fie o rețea sănătoasă de 

relații care să aducă o persoană mai departe în maturitatea în Hristos. 

Natura umană nu vrea să stea în fața cuiva pentru a da socoteală. Încă de la început, 

Adam a învinovățit-o pe Eva; "Femeia pe care mi-ai dat-o a făcut-o...." (Geneza 3:12) 

Este în natura umană să evite să dea socoteală, deoarece aceasta presupune 

asumarea responsabilității pentru acțiunile noastre și consecințele lor.  



Dacă cineva se îndepărtează suficient de mult de sentimentul responsabilității față de 

Dumnezeu, apoi față de semenii noștri, crede că este responsabil doar față de gloata 

sa, de tribul său. Ei cred că sunt răspunzători doar în fața grupului lor care se identifică 

drept fluturi. 

Observați lupta pentru o identitate personală 

O mare parte din scrierile lui Pavel abordează confuzia identității. În I Corinteni 6: 9-10, 

Pavel enumeră păcatele comune în cultura Greciei și a Romei, printre care: 

"Nici....fornicerii, nici adulterii, nici efeminații, nici cei care abuzează de ei înșiși cu 

oamenii... nu vor intra în împărăția cerurilor". 

Chiar în următorul verset, v11, el continuă: "Și așa erau unii dintre voi. Dar acum ați 

fost spălați. acum ați fost sfințiți (puși deoparte pentru folosul lui Dumnezeu), acum ați 

fost îndreptățiți în numele Domnului nostru Isus Hristos, cu și prin Duhul Sfânt".  

Așa au fost unii dintre voi - cu cine vă identificați? Cu trecutul vostru, sau cu prezentul 

vostru? Atunci când o persoană "Îl acceptă pe Isus" sau "crede în Isus" sau "ia o decizie 

pentru Isus", își schimbă cetățenia împărătească*. Ei renunță la cetățenia lor într-o 

împărăție, împărăția întunericului, pentru a fi translatați în împărăția Fiului Tatălui. 

Botezul în apă este, printre altele, o declarație de identitate. *Coloseni 1: 12-13  

Pe măsură ce întunericul devine mai întunecat, societatea va asista la o creștere a 

bolilor mentale și emoționale. Diferențele dintre creștinii sănătoși și funcționali, care sunt 

ucenici ai lui Isus, și cei care nu sunt, vor deveni din ce în ce mai clare.  

Ajutându-i pe oameni să își recupereze emoțiile și gândurile sănătoase care vor începe 

să le reorganizeze viața, va deveni una dintre principalele modalități prin care oamenii 

vor veni la Domnul. Săptămâna viitoare voi avea câteva gânduri finale despre cum să 

ajutăm pe cineva să-și recâștige emoțiile echilibrate și gândirea corectă.  

Până atunci, binecuvântare, 

John Fenn 

http://www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 

 

 

Next to last thoughts on mental ill (5/6): Christians with 

demons?  

Penultimul gând despre bolnavii mintal 5 6 Creștini cu 

demoni  

http://www.cwowi.org/
mailto:cwowi@aol.com


 

Bună ziua tuturor, 

Gândirea greșită și emoțiile greșite nu se transformă întotdeauna în boli emoționale, dar 

asistăm la o creștere a bolilor emoționale în întreaga lume. Totul începe cu un gând 

greșit, apoi concentrarea pe acel gând greșit duce la un dezechilibru în viața cuiva. Acel 

dezechilibru este strâns legat de boala emoțională. 

Creștini cu demoni?  

În Ioan 8:44, Isus a spus că atunci când diavolul spune o minciună, el este singur. El se 

află în tărâmul spiritelor, conducând împărăția lui de întuneric, deci este în afara 

tărâmului nostru al lumii fizice, dar caută să intre. El caută oameni care să fie de acord 

cu el, ceea ce îi permite în mod legal să intre în viața lor.  

Dacă aceștia sunt de acord cu el, autoritatea sa se extinde asupra acelei persoane și își 

extinde regatul și influența acestuia. El este închis în "lanțurile întunericului" - dar dacă 

oamenii îi permit regatului său să intre în viața lor, influența regatului său se extinde.  

În timp ce spiritul unui creștin nu poate avea alt duh decât Duhul Sfânt, mintea și trupul 

cuiva pot întreține și chiar oferi un cămin unui duh rău. Satana vrea influență în lumea 

naturală. 

Tărâmul spiritului atinge tărâmul natural în punctul de gândire.  

Am văzut demoni care stăteau pe umerii oamenilor, apoi săreau în mintea lor. Alții 

raportează că au văzut același lucru atunci când sunt în Duhul și li se permite să 

observe cum se întâmplă un gând obsesiv.  

Din experiența mea, acele gânduri obsesive care domină viața de gândire a unei 

persoane au fost cele care semnifică o problemă emoțională sau mentală. Locul în care 

se întâlnesc un gând obsesiv și un demon depinde de fiecare situație și de fiecare 

persoană.  

Am observat că o persoană care este dezechilibrată în gândirea și sentimentele sale se 

simte amenințată dacă interacționează cu cineva care contestă ceea ce crede. 

Abilitatea de a argumenta un punct de vedere și de a avea aceleași sentimente bune 

față de acea altă persoană este un semn de maturitate și sănătate emoțională. Dacă o 

diferență de doctrină sau de opinie cu privire la ceva strică ceea ce crede cineva despre 

celălalt, este un semn de imaturitate și de posibilă dezechilibru emoțional.  

Iar acest 1 factor de acolo, înseamnă că o astfel de persoană este adesea singură, 

incapabilă să susțină mai multe relații pe termen lung, deoarece atunci când este 



provocată nu poate separa o idee de o emoție, iar părerea ei despre acea persoană 

este ruinată. Asta înseamnă dezechilibru. Dusă la extrem, poate deveni o boală 

emoțională.  

Un exemplu din istoria recentă a SUA ar fi profețiile unor așa-ziși profeți, potrivit cărora, 

în timpul învestirii președintelui Biden, președintele Trump urma să vină cu armata 

pentru a-l aresta pe Biden. Se pare că milioane de creștini au fost prinși în această 

minciună, urmând așa-ziși profeți care s-au grupat și ale căror "cuvinte" au fost 

confirmate doar între ei.  

Am contestat această idee ca fiind a unui spirit greșit și NU a Duhului lui Dumnezeu la 

câțiva "prieteni" de pe rețelele de socializare, spunând că nu era Dumnezeu și că 

trebuiau să fugă de acei așa-ziși profeți. Am fost neprieteniți sau am fost altfel tăiați de 

la contact. Răspunsul lor a fost furia, așa că 'unfriend' a fost reacția. Nu puteau să 

justifice, să explice mecanismele exacte a ceea ce ar fi arătat acea preluare și arestare. 

Un "profet" a spus chiar că Tatăl le-a apărut personal pentru a le spune că se va 

întâmpla - și cuvinte false în acest sens.  

Priviți dezechilibrul emoțional și poate boala: Pierderea bunului simț, a logicii, a 

înțelegerii mecanicii de funcționare a lucrurilor. Concentrarea nesănătoasă pe 1 lucru, 1 

subiect care i-a atras. Izolarea de prieteni. Incapacitatea de a face față provocărilor la 

adresa convingerilor lor. Insistența de a-i asculta doar pe cei care susțineau ceea ce 

spuneau ei. Certitudinea că aveau cunoștințe mai înalte decât alții din "afară". Faptul că 

se simțeau mai bine informați cu privire la ceea ce spunea Spiritul și că ceilalți ar trebui 

doar să aibă încredere în ei - toate acestea indică dezechilibru și poate chiar boală. 

Dar uitați-vă la aceleași simptome în lume.  

Aceleași emoții, aceeași retragere față de oricine nu crede ca ei. Furia, părăsirea 

relațiilor sănătoase pentru a se alătura doar celor care cred ca ei, sentimentul de 

amenințare dacă cineva le cere să își apere punctul de vedere - o vedem în fiecare 

segment al societății - creștin sau necreștin deopotrivă. Cum încep aceste gânduri 

obsesive? 

Înainte ca Satana să le aducă păcatul lui Adam și Evei, el a prezentat o minciună 

Luați în considerare această afirmație. O minciună vine înaintea unui păcat. Satana i-a 

întrebat despre Dumnezeu, le-a spus că Dumnezeu i-a mințit, că le-a spus greșit și că 

el (Satana) avea dreptate. Chiar și o jumătate de adevăr este o minciună întreagă. Eva 

a crezut minciuna care a determinat-o să păcătuiască.  

Un băiat adolescent găsește site-uri web pentru adulți și vede minciuni despre cum este 

s*xul. Aceasta este minciuna care îl conduce la păcatul s*xual ca adult și la nefericirea 



cu femeile din viața lui. O fată crede că este urâtă, așa că începe să se urască pe ea 

însăși. Sau poate caută "acel bărbat" care îi va umple goliciunea. Un copil este abuzat, 

așa că crește cu minciuna că a meritat-o sau că este diferit, ceea ce îl conduce la 

păcat... și așa mai departe. Înainte ca păcatul să intre în lume, o minciună a fost prima.  

Sau, mai pe înțelesul tuturor, "Încă o bucată de prăjitură nu strică", lol, știm că este o 

minciună - așa că păcătuim împotriva trupului nostru pentru a 2-a porție. "Voi renunța la 

(păcatul obișnuit) săptămâna viitoare..." Ce alte minciuni ne spunem înainte de a 

păcătui?  

Gândiți-vă că un copil sau un adult care a crezut în minciuni vine acum la Domnul și în 

duhul său se simte în sfârșit curat și nou. Dar mintea lor este încă plină de toate acele 

minciuni - ei trebuie să descrețească minciunile - una câte una, situație cu situație. Ei 

trebuie să respingă minciunile așa cum sunt ele văzute pentru ceea ce sunt și să 

înceapă să gândească gândurile lui Dumnezeu despre acea situație.  

Adesea, oamenii îl mustră pe diavol fără să-și dea seama că este vorba de Dumnezeu 

care le aduce în memorie un eveniment. El o face pentru ca ei să poată spune "îi iert" 

sau "mă iert pe mine însumi" sau "am învățat o lecție din asta". De multe ori nu este 

diavolul, ci Tatăl care încearcă să ne ajute să ne împăcăm trecutul, aducând amintirea, 

gândurile și emoțiile legate de eveniment pentru a aduce vindecare și supunere în 

Hristos.  

Vei ști că El și-a făcut lucrarea de vindecare atunci când amintirea rămâne, dar 

durerea a dispărut.  

Și voi încheia cu mai multe despre minciunile necredincioase, și nu numai, săptămâna 

viitoare. Până atunci, binecuvântări, 

John Fenn 

http://www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 

 

 

Last thoughts, really, about mental illness,  

Ultimele gânduri, cu adevărat, despre boala mintală 

 

Bună ziua tuturor, 

http://www.cwowi.org/
mailto:cwowi@aol.com


În partea a 4-a am vorbit despre criza de identitate pe care Satana le-a adus-o lui Adam 

și Evei. Acea criză de identitate era o minciună, dar ei au crezut-o. Am putea spune că 

voiau să se integreze într-un grup. Satana le-a spus că vor fi ca Dumnezeu - ce grup 

grozav din care să faci parte! Așa că au mâncat.  

Ei au fost dispuși să părăsească identitatea a ceea ce erau individual pentru șansa de a 

face parte din "grupul lui Dumnezeu", de a fi ca El.   

 

Apartenența sau potrivirea?  

Încadrarea într-un grup înseamnă să măsori oamenii și să-ți dai seama cum te poți 

integra. Asta le-a adus Satana lui Adam și Evei. Li s-a cerut să se măsoare pe ei înșiși, 

să măsoare poziția lor actuală față de Dumnezeu și să se gândească cum ar putea să 

se încadreze în Satana, fiind 'ca Dumnezeu, ca să cunoască binele și răul'. Hmmm, ce 

trebuiau să facă pentru a se potrivi? Să mănânce fructul. Așa că au făcut-o.  

Când Satana le-a oferit o identitate diferită, asigurându-i că pot face parte din aceeași 

clasă cu Dumnezeu, să cunoască binele și răul - ei și-au părăsit identitatea dată de 

Dumnezeu pentru a-și face o altă identitate și a se potrivi cu "acea mulțime" (împărăția 

lui Satana). 

 

Dacă aparțineți unui grup sau unei persoane într-un mod sănătos, nu vi se va 

cere niciodată să vă schimbați cine sunteți. Apartenența sărbătorește de fapt cine 

ești. Apartenența vă cere să fiți cine sunteți.  

Satana nu le cerea lui Adam și Evei să aparțină, ci le cerea să se încadreze - în planul 

său, în minciuna sa, în agenda sa mai mare. Asta este ceea ce este diabolic la acea 

parte a bolii emoționale; poate oferi unei persoane ceea ce își dorește dacă aceasta 

face doar ceea ce este necesar pentru a se integra. Iar asta înseamnă să se schimbe 

cine sunt.  

Satana vrea să ia individualitatea unei persoane, deoarece individualitatea dezvăluie 

darurile unice, date de Dumnezeu, ale fiecărei persoane. Dacă reușește să-i facă să se 

integreze doar renunțând la cine sunt ei în mod individual, îi poate face să se identifice 

cu un grup disfuncțional mai mare. Făcând acest lucru poate acoperi boala emoțională 

sau mentală a acelui grup. Gândirea de grup ascunde sau maschează boala 

emoțională.  

O căsnicie sănătoasă nu îi va cere unui soț să renunțe la identitatea personală, ci va 

sărbători 2 indivizi unici care învață să devină unul. Fiecare va sărbători unicitatea 



celuilalt pe măsură ce își aparțin unul altuia, construind o viață împreună, angajându-se 

să crească și să se schimbe ca ființe umane.  

O căsnicie, o prietenie, o familie sau o relație de muncă nesănătoasă va elimina 

individualitatea cuiva, astfel încât o persoană nu mai știe cine este. La locul de muncă 

se simt ca și cum ar fi un robot. În căsnicie, un servitor sau doar un partener. Într-o 

prietenie cel care dăruiește mereu, dar celălalt prieten nu poate să ofere reciproca. 

Ajutarea oamenilor - cum? 

Satana le-a oferit o identitate diferită lui Adam și Evei. El a vrut ca ei să facă ceva 

pentru a se încadra într-un grup care ar fi, spunea el, asemenea lui Dumnezeu, să 

cunoască binele și răul. El i-a mințit, arătând că minciuna precede păcatul. O persoană 

crede mai întâi o minciună, iar păcatul urmează.  

Când vedem oameni, creștini sau nu, cu probleme emoționale sau mentale, rădăcina 

este o criză de identitate, cuplată cu faptul că au crezut o minciună. Ei nu știu cine sunt 

așa cum i-a creat Tatăl. Nu cunosc planurile Sale pentru ei. Nu cunosc marea Sa iubire 

pentru ei. Și au crezut o identitate alternativă a lor.  

Au ales să se identifice cu altceva: Poate că este vorba de ura de sine. Poate că este 

narcisismul. Poate că este 8 ore pe zi pe rețelele de socializare, crezând că aceia sunt 

adevărații "prieteni". Poate că este concentrarea pe o doctrină despre sfârșitul 

vremurilor sau conspirație, OZN-uri sau omuleți verzi, aproape excluzând adevăratele 

relații și viața. 

Modele sănătoase 

Atunci când o persoană crede într-o minciună, există un anumit grad de siguranță în 

aceasta. Dacă o fată începe să se urască pe ea însăși, ea știe și este sigură de ceea ce 

urăște și de ce. A nu mai crede în minciună înseamnă să pășești în necunoscut. "Să mă 

iubesc? Nu am făcut asta niciodată". Ca un exemplu.  

Au nevoie de cineva care să le arate identitatea lor individuală în Hristos. Cum Tatăl i-a 

creat și le-a dat daruri uimitoare (Efeseni 2: 8-10). Ei au nevoie să știe că există un 

răspuns. O persoană cu gânduri greșite sau emoții nesănătoase care caută, de 

asemenea, răspunsuri, răspunde la cineva cu care poate 1, să se confeseze și 2, prin 

urmare, să aibă încredere.  

Aceasta înseamnă să ajuți pe cineva care este dezechilibrat emoțional sau în gândurile 

sale, pentru a-i arăta cum să stăpânească acele lucruri dezechilibrate din el. Acea 

persoană trebuie să le arate cum să aibă gânduri sănătoase și sentimente sănătoase. 

Nu întotdeauna cu succes 



Mai devreme în această serie am vorbit despre modul în care Pavel le-a scris 

corintenilor despre gândurile și sentimentele sale nesănătoase. Dar și cum a ieșit din 

ele întorcându-se la Cel care învie morții. A reușit să facă acest lucru în parte pentru că 

a avut în viața lui oameni care îl înconjurau și se rugau pentru el.  

Unii oameni pot decide că a nu mai crede într-o minciună este prea greu, pentru a fi 

înfricoșător. Dar există și cei care își doresc cu disperare să fie sănătoși și au nevoie de 

cineva sau de un grup mic care să meargă alături de ei pe această cale. Ei au nevoie 

să știe că înainte de a fi concepuți, Tatăl se gândea la ei și știa planurile Sale pentru ei. 

(Ieremia 1: 5, de exemplu). 

Cunoașterea Tatălui Dumnezeu este, prin urmare, cheia sănătății emoționale și 

mentale. Pe măsură ce bolile mintale și emoționale devin tot mai frecvente în societăți, 

ei au nevoie să-L cunoască pe Dumnezeu Tatăl, iar noi îi putem ajuta să-L găsească. 

Făcând acest lucru, îi ajutăm să își găsească adevărata identitate. Adevăratul lor grup 

care va celebra cine sunt ei ca și copil individual al Tatălui. 

 

Citiți, vorbiți, ascultați 

Citiți Efeseni capitolele 1 până la 3. Oriunde se spune "Dumnezeu", introduceți Tatăl, 

căci despre el scrie Pavel: "Har și pace vouă de la Dumnezeu Tatăl nostru..." (1:2) 

Așadar, peste tot unde citești "Dumnezeu" inserează Tatăl. Opriți-vă la fiecare verset. 

Tatăl trimite pace și har. Tatăl v-a binecuvântat cu toate binecuvântările spirituale din 

ceruri - ce înseamnă asta pentru voi zi de zi? Că toate binecuvântările sunt deja ale 

tale. Nu trebuie să declarați, să mărturisiți, să proclamați, să postiți, să vă rugați, să 

dăruiți, să participați sau să faceți ceva - toate binecuvântările sunt deja ale voastre! 

Hristos este deja în tine, nu există nimic ce poți face pentru a schimba sau îmbunătăți 

acest lucru.  

 

Ajutați acea persoană să vadă acest lucru - petreceți timp în special în aceste prime 3 

capitole. Apoi vorbește cu Tatăl: Aceasta este viața veșnică: să Te cunoască pe Tine, 

singurul Dumnezeu adevărat, și pe Isus Hristos, pe care L-ai trimis Tu." Ioan 17:3. "Cu 

adevărat, părtășia noastră este cu Tatăl și cu Fiul Său, Domnul Isus Hristos. I Ioan 1:3 

Cunoașteți-L pe Tatăl vorbind cu El. Caută implicarea Lui în viața ta observând lucrurile 

bune care ți se întâmplă pe parcursul zilei. Orice dar bun și desăvârșit vine de la El, 

Iacov 1: 17 - caută micile coincidențe, favoarea, harul, sincronizarea din viața ta - apoi 

spune "Mulțumesc, Tată" - implică-L în viața ta, mulțumește-I, apoi taci puțin, mutând 



atenția spre duhul tău din interiorul tău - simți acea pace? Simțiți acel "ești binevenit"? 

Acesta este El. 

Ajutându-i pe oameni să își cunoască Tatăl lor, îi completează, umple acel gol din inima 

lor, pentru că numai El îl poate umple....scapa de simptom și mergi direct la miezul 

problemei. Condu-i la Tatăl, arată-le implicarea Lui în viața ta și condu-i. Ioan 6: 45: 

"Oricine a auzit și a învățat de la Tatăl, vine la Mine". Ajută-i să audă și să învețe de la 

Tatăl, iar ei vor veni la Isus. 

 

Un nou subiect săptămâna viitoare, unul ceva mai ușor, până atunci, binecuvântări, 

John Fenn 

http://www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 
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